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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Tuzson Bence, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a kormány, hogy erkölcsi bizonyítvány 
bemutatásához kösse a választhatóságot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint ismert, 2016-ban a gyömrői Gyenes Leventét polgármestersége alatt adócsalás miatt jogerősen
elítélték, ami miatt le is mondott, de az időközi választáson újraindulhatott. Ekkor Trócsányi László
igazságügyi  miniszter  bejelentette,  hogy  az  Igazságügyi  Minisztériumnak  jogi  megoldást  kell
kidolgoznia annak érdekében, hogy erkölcsi bizonyítvány híján ne lehessen polgármesteri tisztséget
betölteni.

Azt is közölte, hogy a tárca munkacsoportot hozott létre Molnár Zoltán közigazgatási államtitkár
vezetésével, hogy megvizsgálják a lehetőségeket, és a későbbiekben a kormánynak beszámolnak
arról,  milyen megoldások vannak annak megakadályozására,  hogy erkölcsi  bizonyítvány nélkül
polgármesteri pozíciót lehessen betölteni. Akkor Trócsányi László úgy látta, hogy ez fontos kérdés,
és az IM javaslatot fog a kormány elé terjeszteni az ügyben.

A javaslat azonban mai napig nem került az Országgyűlés elé.

A  Jobbik-Konzervatívok  véleménye  szerint  elfogadhatatlan,  és  aláássa  a  választott  testületek
tekintélyét az, hogy a jelenlegi szabályok szerint a választásokon akár büntetett előéletű személy is
választható. Mi úgy véljük, hogy a választási szabályok egységes megváltoztatására van szükség a
közélet tisztasága érdekében: a büntetlen előélet legyen a választhatóság feltétele az országgyűlés, a
helyi képviselő-testület,  a vármegyei közgyűlés, a nemzetiségi önkormányzat, illetve az Európai
Parlament tagja esetében is.

Fentiekre tekintettel kérdezem:

• Tervezie a kormány, hogy erkölcsi bizonyítvány bemutatásához kösse a választhatóságot?
• A fent említett munkacsoportnak sikerülte érdemi javaslatot a kormány elé vinni? 



Megismerhető-e ez az munkaanyag?
• Miért nem került a javaslat végül az Országgyűlés elé? Szakami vagy politikai okai voltak?

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Balassa Péter
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